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  Przewodniczący Rady Powiatu w Rypinie 

 

 

 

OR.0002.64.2023 

 

PROTOKÓŁ NR LXIV/23 

z sesji Rady Powiatu w Rypinie 

w dniu 27 września 2023 r. 

 

 

LXIV sesja VI kadencji Rady Powiatu w Rypinie odbyła się w Starostwie Powiatowym w 

Rypinie ul. Warszawska 38. Zwołana została przez Przewodniczącego Rady Powiatu w 

Rypinie Krzysztofa Cegłowskiego. Sesja rozpoczęła się o godzinie 13.00 odsłuchaniem 

pierwszej zwrotki hymnu państwowego, a zakończyła się o godz. 14.30. 

 

Ad. 1   

 Po odsłuchaniu pierwszej zwrotki hymnu państwowego otwarcia obrad LXIV sesji  

VI kadencji Rady Powiatu w Rypinie dokonał Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Pan Maciej 

Grzybowski, następnie Wiceprzewodniczący Rady przywitał wszystkich uczestniczących w 

posiedzeniu.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu poinformował o posiedzeniach komisji, które się odbyły 

w okresie przed sesją oraz o tematach omawianych na poszczególnych posiedzeniach.  

 

Ad. 2 

        Wiceprzewodniczący Rady Powiatu stwierdził, że na stan 17 radnych w chwili 

rozpoczęcia obrad uczestniczy 12 radnych, co stanowi kworum. Radna Monika Kalinowska 

oraz Radny Jacek Borowski, Krzysztof Cegłowski, Piotr Makowski i Paweł Sobierajski byli 

nieobecni. Wiceprzewodniczący Rady stwierdził prawomocność podejmowanych uchwał. 

Lista obecności stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu zapytał o uwagi do porządku obrad. Uwag do porządku 

obrad nie zgłoszono.  

Wobec powyższego Wiceprzewodniczący Rady Powiatu odczytał porządek obrad, który 

przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie obrad LXIV sesji VI kadencji Rady Powiatu.   

2. Sprawy organizacyjne: 

a) stwierdzenie kworum, 

b) przyjęcie porządku obrad LXIV sesji Rady Powiatu w Rypinie, 

c) przyjęcie protokołu z LXIII sesji Rady Powiatu w Rypinie. 

3. Przedstawienie informacji przez Przewodniczącego Izby Rolniczej o działaniach Izby na 

terenie Powiatu Rypińskiego. 

4. Podjęcie uchwał: 

a) Uchwała o zmianie  uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Rypińskiego na lata 2023-2027 (projekt uchwały – druk nr 1),      

b) Uchwała o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Rypińskiego 

na rok 2023 (projekt uchwały – druk nr 2), 
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c) Uchwała o zmianie uchwały w sprawie określenia wysokości środków 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przeznaczonych na zadania 

realizowane przez Powiat Rypiński w roku 2023  (projekt uchwały – druk nr 3),      

d) Uchwała w sprawie zamiaru przekształcenia Poradni Psychologiczno-

Pedagogicznej w Rypinie poprzez zmianę siedziby (projekt uchwały – druk nr 4), 

e) Uchwała w sprawie zamiaru przekształcenia Szkoły Podstawowej w Rypinie 

wchodzącej w skład Zespołu Szkół nr 5 im. ks. Jana Twardowskiego w Rypinie poprzez 

zmianę siedziby (projekt uchwały – druk nr 5), 

f) Uchwała w sprawie zamiaru przekształcenia Branżowej Szkoły I stopnia nr 3 w 

Rypinie wchodzącej w skład Zespołu Szkół nr 5 im. ks. Jana Twardowskiego w Rypinie 

poprzez zmianę siedziby (projekt uchwały – druk nr 6), 

g) Uchwała w sprawie zamiaru przekształcenia Szkoły Przysposabiającej do Pracy w 

Rypinie wchodzącej w skład Zespołu Szkół nr 5 im. ks. Jana Twardowskiego w Rypinie 

poprzez zmianę siedziby (projekt uchwały – druk nr 7), 

h) Uchwała w sprawie zamiaru przekształcenia Szkoły Muzycznej I stopnia w Rypinie 

wchodzącej w skład Zespołu Szkół nr 5 im. ks. Jana Twardowskiego w Rypinie poprzez 

zmianę siedziby (projekt uchwały – druk nr 8), 

i) Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie w trybie 

bezprzetargowym umowy dzierżawy nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Powiatu 

Rypińskiego położonej w Nadrożu, gmina Rogowo, oznaczonej w ewidencji gruntów jako 

działka nr 39/6 o powierzchni 8,6600 ha, na czas oznaczony do 1 roku z dotychczasowym 

dzierżawcą (projekt uchwały – druk nr 9). 

5. Sprawozdanie Przewodniczącego Zarządu Powiatu w Rypinie o pracach Zarządu w okresie 

międzysesyjnym. 

6. Wolne wnioski, oświadczenia i informacje. 

7. Zamknięcie obrad sesji. 

 

Wiceprzewodniczący Rady zapytał o uwagi do porządku obrad. Uwag do porządku obrad nie 

zgłoszono. W głosowaniu jawnym przez podniesienie ręki oraz naciśnięcie przycisku za 

przyjęciem porządku obrad LXIV sesji głosowało jednogłośnie „za” 12 radnych. 

 
Wiceprzewodniczący Rady poinformował, że protokół był wyłożony do wglądu w Biurze 

Rady i zapytał o uwagi do protokołu z LXIII sesji. Uwag do protokołu z LXIII sesji nie 

zgłoszono. 
Wiceprzewodniczący Rady przystąpił do procedury głosowania protokołu z poprzedniej sesji. 

Za przyjęciem protokołu z LXIII sesji Rady Powiatu głosowało jednogłośnie „za” 12 

radnych. 
 

Ad.  3 

          Wiceprzewodniczący Rady Powiatu poinformował, że przedstawienie informacji przez 

Przewodniczącego Rady Powiatowej Kujawsko-Pomorskiej Izby Rolniczej o działaniach Izby 

Rolniczej na terenie Powiatu Rypińskiego nastąpi później, gdyż niestety Pan Ryszard 

Błaszkiewicz dzwonił, że chwilkę się spóźni przez wypadek na trasie z Torunia. 

 

Ad.  4 a 

         Wiceprzewodniczący Rady Powiatu zwrócił się do radnych z pytaniem, czy zgłaszają 

pytania do projektu  uchwały o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Rypińskiego na lata 2023-2027. 
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Projekt uchwały przygotowała Pani Joanna Fabiszewska – Skarbnik Powiatu.  

Pytań nie zgłoszono.  

 

W głosowaniu udział wzięło 12 radnych. 

Za podjęciem uchwały głosowało jednogłośnie „za” 12 radnych. 

Uchwała otrzymuje Nr LXIV/379/2023 

 

Ad.  4 b 

         Wiceprzewodniczący Rady Powiatu poinformował, iż została zgłoszona autopoprawka 

do projektu uchwały o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Rypińskiego 

na rok 2023 dotycząca zmian w załączniku nr 2 i nr 5. Wiceprzewodniczący Rady Powiatu 

poprosił Panią Skarbnik o wyjaśnienie i uzasadnienie tej poprawki.  

 

Pani Joanna Fabiszewska Skarbnik Powiatu poinformowała, że w dniu dzisiejszym otrzymała 

wniosek o wprowadzenie zmian do budżetu w Powiatowym Zespole do Spraw Orzekania o 

Niepełnosprawności zaznaczyła, że jest to przesunięcie środków w ramach zadań zleconych 

na diety dla Komisji do Spraw Orzekania o Niepełnosprawności i ta zmiana nie zmienia ani 

deficytu, ani samej treści uchwały, a jest to po prostu przesunięcie środków. 

 

Pytań nie zgłoszono.  

 

W głosowaniu udział wzięło 12 radnych. 

Za przyjęciem poprawki głosowało jednogłośnie „za” 12 radnych. 

Poprawka do projektu uchwały o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 

Rypińskiego na rok 2023 dotycząca zmian w załączniku nr 2 i nr 5 została przyjęta.   

 

Na salę narad dołączyła Radna Monika Kalinowska. 

Liczba radnych obecnych na sesji wynosi 13 osób. 

 

         Wiceprzewodniczący Rady Powiatu zwrócił się do radnych z pytaniem, czy zgłaszają 

pytania do projektu  uchwały o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 

Rypińskiego na rok 2023 uwzględniając przegłosowaną poprawkę w załącznikach nr 2 i nr 5. 

 

Projekt uchwały przygotowała Pani Joanna Fabiszewska – Skarbnik Powiatu.  

Pytań nie zgłoszono.  

 

W głosowaniu udział wzięło 13 radnych. 

Za podjęciem uchwały głosowało jednogłośnie „za” 13 radnych. 

Uchwała otrzymuje Nr LXIV/380/2023 

 

Ad.  4 c 

           Wiceprzewodniczący Rady Powiatu zwrócił się do radnych z pytaniem, czy zgłaszają 

pytania do projektu uchwały o zmianie uchwały w sprawie określenia wysokości środków 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przeznaczonych na zadania 

realizowane przez Powiat Rypiński w roku 2023. 

 

Projekt uchwały przygotowała Pani Katarzyna Bilicka – Kierownik PCPR. 

Pytań nie zgłoszono.  

 



4 

W głosowaniu udział wzięło 13 radnych. 

Za podjęciem uchwały głosowało jednogłośnie „za” 13 radnych. 

Uchwała otrzymuje Nr LXIV/381/2023 

 

Ad.  4 d 

           Wiceprzewodniczący Rady Powiatu zwrócił się do radnych z pytaniem, czy zgłaszają 

pytania do projektu uchwały w sprawie zamiaru przekształcenia Poradni Psychologiczno-

Pedagogicznej w Rypinie poprzez zmianę siedziby. 

 

Projekt uchwały przygotowała Pani Katarzyna Szczęsny – Dyrektor PCOO. 

Pytań nie zgłoszono.  

 

W głosowaniu udział wzięło 13 radnych. 

Za podjęciem uchwały głosowało jednogłośnie „za” 13 radnych. 

Uchwała otrzymuje Nr LXIV/382/2023 

 

Ad.  4 e 

           Wiceprzewodniczący Rady Powiatu zwrócił się do radnych z pytaniem, czy zgłaszają 

pytania do projektu uchwały w sprawie zamiaru przekształcenia Szkoły Podstawowej w 

Rypinie wchodzącej w skład Zespołu Szkół nr 5 im. ks. Jana Twardowskiego w Rypinie 

poprzez zmianę siedziby. 

 

Projekt uchwały przygotowała Pani Katarzyna Szczęsny – Dyrektor PCOO. 

Pytań nie zgłoszono.  

 

W głosowaniu udział wzięło 13 radnych. 

Za podjęciem uchwały głosowało jednogłośnie „za” 13 radnych. 

Uchwała otrzymuje Nr LXIV/383/2023 

 

Ad.  4 f 

           Wiceprzewodniczący Rady Powiatu zwrócił się do radnych z pytaniem, czy zgłaszają 

pytania do projektu uchwały w sprawie zamiaru przekształcenia Branżowej Szkoły I stopnia 

nr 3 w Rypinie wchodzącej w skład Zespołu Szkół nr 5 im. ks. Jana Twardowskiego w 

Rypinie poprzez zmianę siedziby. 

 

Projekt uchwały przygotowała Pani Katarzyna Szczęsny – Dyrektor PCOO. 

Pytań nie zgłoszono.  

 

W głosowaniu udział wzięło 13 radnych. 

Za podjęciem uchwały głosowało jednogłośnie „za” 13 radnych. 

Uchwała otrzymuje Nr LXIV/384/2023 

 

Posiedzenie Rady opuścił Radny Piotr Czarnecki Wicestarosta Rypiński. 

Liczba radnych obecnych na sesji wynosi 12 osób. 

 

Ad.  4 g 

           Wiceprzewodniczący Rady Powiatu zwrócił się do radnych z pytaniem, czy zgłaszają 

pytania do projektu uchwały w sprawie zamiaru przekształcenia Szkoły Przysposabiającej do 
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Pracy w Rypinie wchodzącej w skład Zespołu Szkół nr 5 im. ks. Jana Twardowskiego w 

Rypinie poprzez zmianę siedziby. 

 

Projekt uchwały przygotowała Pani Katarzyna Szczęsny – Dyrektor PCOO. 

Pytań nie zgłoszono.  

 

W głosowaniu udział wzięło 12 radnych. 

Za podjęciem uchwały głosowało jednogłośnie „za” 12 radnych. 

Uchwała otrzymuje Nr LXIV/385/2023 

 

Ad.  4 h 

           Wiceprzewodniczący Rady Powiatu zwrócił się do radnych z pytaniem, czy zgłaszają 

pytania do projektu uchwały w sprawie zamiaru przekształcenia Szkoły Muzycznej I stopnia 

w Rypinie wchodzącej w skład Zespołu Szkół nr 5 im. ks. Jana Twardowskiego w Rypinie 

poprzez zmianę siedziby. 

 

Projekt uchwały przygotowała Pani Katarzyna Szczęsny – Dyrektor PCOO. 

Pytań nie zgłoszono.  

 

W głosowaniu udział wzięło 12 radnych. 

Za podjęciem uchwały głosowało jednogłośnie „za” 12 radnych. 

Uchwała otrzymuje Nr LXIV/386/2023 

 

Ad.  4 i 

           Wiceprzewodniczący Rady Powiatu zwrócił się do radnych z pytaniem, czy zgłaszają 

pytania do projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie w 

trybie bezprzetargowym umowy dzierżawy nieruchomości gruntowej stanowiącej własność 

Powiatu Rypińskiego położonej w Nadrożu, gmina Rogowo, oznaczonej w ewidencji gruntów 

jako działka nr 39/6 o powierzchni 8,6600 ha, na czas oznaczony do 1 roku z 

dotychczasowym dzierżawcą. 

 

Projekt uchwały przygotowała Dorota Kochańska. 

Pytań nie zgłoszono.  

 

W głosowaniu udział wzięło 12 radnych. 

Za podjęciem uchwały głosowało jednogłośnie „za” 12  radnych. 

Uchwała otrzymuje Nr LXIV/387/2023 

 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu poinformował, że wszystkie podejmowane uchwały były 

sprawdzane pod względem formalno prawnym.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu powiedział, że kolejnym punktem porządku obrad jest 

sprawozdanie Przewodniczącego Zarządu Powiatu, ale przed wystąpieniem Pana Starosty 

prosi o zabranie głosu przez Przewodniczącego Rady Powiatowej Kujawsko-Pomorskiej Izby 

Rolniczej Pana Błaszkiewicza Ryszarda, który dotarł na obrady sesji. Poprosił o krótką 

informację na temat sytuacji w rolnictwie występującej na terenie Powiatu Rypińskiego. 

 

Pan Ryszard Błaszkiewicz Przewodniczący Rady Powiatowej Kujawsko-Pomorskiej Izby 

Rolniczej poinformował, że rolnictwo w Powiecie Rypińskim nie odbiega od województwa i 
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od terenu całej Polski. Sytuacja jest bardzo podobna i dotyczy zbóż. Największym 

problemem, który wystąpił już w  ubiegłym roku był niekontrolowany napływ zbóż z terenu 

Ukrainy, ale nie tylko zbóż, ale również kukurydzy, otrąb, soi, słonecznika oraz wielu 

produktów rolniczych. W tej chwili medialnie się mówi, że należy uszczelnić granice i należy 

wprowadzić różnego rodzaju cła zaporowe oraz wiele różnych instrumentów. Według Izby 

Rolniczej najlepszym rozwiązaniem dla Polski byłoby wprowadzenie poboru kaucji na 

granicy. Polska jako kraj tranzytowy na granicy ukraińskiej powinna pobierać kaucję. W 

przypadku gdy samochód przejechałby przez Polskę tranzytem to kaucja powinna zostać 

zwrócona, a w przeciwnym przypadku te pieniądze z kaucji powinny być przekazane na 

pomoc rolnikom, którzy są poszkodowani. W tej chwili państwo nie dopilnowało tego, a 

rolnikom wypłaca się  pieniądze w formie pomocy z budżetu państwa. Zdaniem Pana 

Ryszarda Błaszkiewicza niepotrzebnie. Przedstawiciele Izby Rolniczej rozmawiali z 

poszczególnymi Ministrami w tej sprawie, więc trzeba czekać za mechanizmami, które 

zostaną wprowadzone. Pan Ryszard Błaszkiewicz uważa również, że można było w jakiś taki 

bardziej cywilizacyjny sposób ten temat rozwiązać. 

Pan Ryszard Błaszkiewicz poinformował, że uczestniczył w posiedzeniu Komisji Spraw 

Społecznych, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Rady Powiatu w Rypinie. Podczas tego  

posiedzenia dyskutowano o aktualnych problemach w rolnictwie na terenie Powiatu 

Rypińskiego. W tym spotkaniu uczestniczył również Pan Przemysław Skorniak – Kierownik 

Powiatowego Zespołu Doradztwa Rolniczego, który również przedstawił informację.  

Pan Ryszard Błaszkiewicz powiedział, że wiele instrumentów jest wprowadzanych, ale Izba 

Rolnicza proponuje na spotkaniach w Ministerstwie, żeby nie wprowadzać dopłat za coś, 

czego można było wcześniej uniknąć. Niepotrzebnie pieniądze wypływają z budżetu i później 

się mówi, że rolnicy dostają. Pan Ryszard Błaszkiewicz uważa, że gdyby nie doprowadzono 

do takiej skrajnej sytuacji to rolnicy sami zapracują i dopłaty nie będą im potrzebne. Pan 

Ryszard Błaszkiewicz dodał, że rolnictwo nie potrzebuje wsparcia. Rolnictwo potrzebuje 

normalnej polityki rolnej, która kreowałaby rolnictwo w dobrym kierunku.  

Pan Ryszard Błaszkiewicz podczas wystąpienia zwrócił uwagę na problem występującej 

suszy w województwie i jej szacowania oraz składania wniosków. Rolnicy nie byli 

przygotowani do obsługi aplikacji, gdyż chcąc wejść do aplikacji trzeba było się zalogować i 

mieć profil zaufania. Nie wszyscy sobie z tym poradzili. Pan Ryszard Błaszkiewicz osobiście 

interweniował z Prezesem Kieszkiem u Pana Wojewody w sprawie uznania całego 

województwa za obszar objęty suszą, w którego w skład wchodzą 144 gminy. 

Pan Ryszard Błaszkiewicz stwierdził, iż w Polsce można uprawiać wiele roślin, a faktem jest 

nadmiar zbóż i kukurydzy gdzie w tym roku tą sytuację zweryfikuje susza. Jest też 

zwolennikiem uprawy roślin białkowych i bobowatych na poczet uprawy mniejszej ilości 

rzepaku, kukurydzy i zbóż. Tylko powinien cały instrument tak działać, żeby państwo do tych 

roślin dopłacało. 

Kolejny problemem, który został omówiony przez Pana Ryszarda Błaszkiewicza dotyczył 

wprowadzonych ekoschematów w dopłatach bezpośrednich. Wprowadzone ugorowanie w 

dobie suszy zdaniem Pana Ryszarda Błaszkiewicza jest najgorszym rozwiązaniem. 

Pan Ryszard Błaszkiewicz poinformował, że Województwo bardzo mocno zaangażowało się  

w lokalne partnerstwa wodne. Powiat oraz Gminy Powiatu Rypińskiego włączyły się w to 

partnerstwo, ale najważniejsze jest to, aby były pieniądze na ten cel. Pan Ryszard 

Błaszkiewicz zwrócił uwagę, że będzie coraz większy problem z dostępnością wody i trzeba  

starać się tą wodę zatrzymywać w oczkach wodnych, ale również racjonalnie nią 

gospodarować.  

Pan Ryszard Błaszkiewicz poprosił o pytania i ewentualne sugestie jaką sprawą Izba Rolnicza 

powinna się zająć. Izba Rolnicza działa jako samorząd rolniczy z głosem doradczym. 
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Przedstawiciele uczestniczą w spotkaniach w Ministerstwie Rolnictwa, Środowiska, 

Gospodarki. Pan Ryszard Błaszkiewicz zaznaczył, że bardzo potrzebne są te głosy z zewnątrz.  

 

Radny Rafał Zglinicki odniósł się do kwestii rynku zbóż, czyli tego dramatu, który nastąpił 

poprzez niekontrolowany import zboża z Ukrainy. Pan Rafał Zglinicki zwrócił uwagę na 

dramatycznie niskie ceny kukurydzy i zaznaczył, że Polska miała pomóc Ukrainie w ten 

sposób, że przez Polskę miały być uruchomione tzw. korytarze humanitarne. Niestety doszło 

do procedury nadmiernego importu zboża z Ukrainy, które zostało w kraju. Radny Rafał 

Zglinicki poinformował, że rolnicy bardzo mocno proszą Ministerstwo Rolnictwa o 

opublikowanie firm, które zarobiły miliardy złotych na imporcie zboża z Ukrainy 

doprowadzając do dramatycznej sytuacji w polskim rolnictwie. Większość tych firm to są 

potężne korporacje. Takie działania wpłynęły bardzo mocno na stosunki z Ukrainą. Te relacje 

pogorszyły się, a z rolników zrobiono socjal. Radny Rafał Zglinicki poinformował, że wiele 

osób sygnalizuje, że rolnicy cały czas otrzymują z Unii jakieś pieniądze. Zdaniem Pana 

Rafała Zglinickiego rolnicy chodzą do Agencji Restrukturyzacji jak do GOPS-u, a rolnikom 

nie trzeba pomocy, gdyż porządny rolnik sam sobie poradzi, byle mu tylko państwo nie 

przeszkadzało. Radny dziwi się tylko dlaczego państwo nie wyciągnęło konsekwencji w 

stosunku do tych firm, które wzbogaciły się na tym procederze importu zbóż. Pan Rafał 

Zglinicki uważa, że te zboża nie powinny zostać w naszym kraju, gdyż były to zboża 

techniczne podlegające zupełnie innym zabiegom.  

Radny Rafał Zglinicki zwrócił się z prośbą do Pana Ryszarda Błaszkiewicza, aby Izba 

Rolnicza wystąpiła do Ministerstwa Rolnictwa o opublikowanie wykazu firm, a także 

rozliczenie tych firm. 

 

Pan Ryszard Błaszkiewicz Przewodniczący Rady Powiatowej Kujawsko-Pomorskiej Izby 

Rolniczej zgodził się z Radnym  Rafałem Zglinickim i dodał, że Izba Rolnicza z 

Województwa Lubelskiego nagrała program ile dobowo wjeżdżało samochodów i jakie to 

były samochody, a później przekazała te informacje do poszczególnych województw. 

Pan Ryszard Błaszkiewicz powiedział, że większość tych firm zna, ale dopóki Ministerstwo 

tych danych nie opublikuje to Izba Rolnicza nie może tych informacji udostępniać. Według 

jednego z takich nagranych reportaży wynika, że taki transport dojechał do województwa i do 

Powiatu Rypińskiego. 

Pan Ryszard Błaszkiewicz zwrócił uwagę na fakt, iż zboże powiązane jest z hodowlą 

zwierząt. Niestety pogłowie zwierząt bydła drastycznie spada i w tej chwili nie wiadomo jakie 

jest to pogłowie. Ceny wołowiny drastycznie spadają, a ceny mleka są niesamowicie niskie. 

W przypadku produkcji drobiu sytuacja jest podobna. Produkcja trzody chlewnej jest na 

poziomie około 9.000.000, a w szczycie Polska miała 23.000.000 zaś konsumpcja wynosi 

około 17.000.000. Zdaniem Pana Ryszarda Błaszkiewicza Polska na tym straciła. Jeżeli nie 

będzie hodowli to zboża będzie coraz więcej na rynku. Jeżeli nie będzie hodowli to nie będzie 

to zboże paszowe zużyte. Pan Ryszard Błaszkiewicz szczegółowo omówił zależności 

dotyczące produkcji zboża z rodzinnymi gospodarstwami oraz poruszył temat dotyczący 

„robaków”. 

Radny Rafał Zglinicki stwierdził, że zagrożeniem dla polskiego rolnictwa, takiego rodzimego 

rolnictwa są wielkie korporacje. Zdaniem Pana Rafała Zglinickiego gdyby proceder wielkich 

korporacji w Polsce został wyhamowany to nie byłoby takiego wielkiego problemu ze 

zbożem.  

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu w Rypinie podziękował za udzielone informacje.  
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Ad. 5 

        Sprawozdanie Przewodniczącego Zarządu Powiatu w Rypinie o pracach Zarządu w 

okresie międzysesyjnym radni otrzymali w dniu dzisiejszym w formie pisemnej. 

Sprawozdanie od 5 września 2023 r. do 27 września 2023 r. stanowi załącznik do protokołu. 

Starosta uzupełnił sprawozdanie o informacje dotyczące:  

- Dożynek Powiatowych i XXXIII Agry, 

- 7 września br. wręczono certyfikaty: prowadzenie obsługi biura, przygotowanie potraw 

zgodnie z trendami i zasadami zdrowego żywienia,  

- 11 września br. rypiński szpital otrzymał 1.500.000,00 zł z rezerwy budżetu państwa na 

zakup sprzętu medycznego oraz drugą dotację z Urzędu Marszałkowskiego na kwotę ponad 

1.500.000,00 zł. Szpital będzie musiał mieć wkładu własnego na poziomie 20% i 15%. Został 

rozbudowany oddział ortopedyczny, a także rehabilitacyjny. Zostanie ogłoszony przetarg na 

rozbudowę przychodni przy szpitalu. Plany związane ze szpitalem to chociażby przebudowa 

w budynku administracyjnym, w którym na dole jest poradnia chirurgiczna i ortopedyczna 

oraz dodatkowe zasilanie wody dla szpitala. Na ten cel rypiński szpital otrzymał  

6.300.000,00 zł z budżetu państwa. Przy tych inwestycjach szpital musi mieć też wkład 

własny w wysokości około 2.000.000,00 zł, 

- 12 września br. Starosta uczestniczył w uroczystościach centralnych na Zamku Królewskim 

w Warszawie podczas Zgromadzenia Jubileuszowego Związku Powiatów Polskich. 

Uroczystość była wspomnieniem sprzed 25 lat, gdy ówczesny Prezes Rady Ministrów Jerzy 

Buzek, który też był obecny na tym spotkaniu, wręczył dekrety dla Powiatu Rypińskiego, a 

także dla powiatów w całej Polsce,   

- 13 września br. została zorganizowana druga Gala Sportu, podczas której wręczono nagrody 

dla 43 uczniów - zawodników z Powiatu Rypińskiego, 

- 14 września br. została podpisana umowa na rozbudowę Dziennego Domu Pobytu 

"Senior+". Zostanie również zrewitalizowany park przy Dziennym Domu oraz przy rypińskim 

Liceum Ogólnokształcącym. Na ten cel z budżetu państwa powiat otrzymał ponad 

1.200.000,00 zł,  

- 15 września br. Starosta uczestniczył w wojewódzkim konwencie zorganizowanym z okazji 

25-lecia istnienia powiatów. Powiat Rypiński reprezentowali również byli Starostowie: Pan 

Marek Tyburski i Adam Łapkiewicz,  

- 15 września br. powiat otrzymał z budżetu państwa 4.000.000,00 zł na dostosowanie 

budynku przy ul. Dworcowej na internat. Planowane jest 60 miejsc noclegowych w 30 

pokojach oraz przystosowanie budynku wraz z całym zapleczem.  

- powiat czeka na rozstrzygnięcie jednego konkursu, w którym złożono wniosek na budowę 

hali, ale także na zadaszenie lodowiska. W dniu wczorajszym powiat otrzymał 400.000,00 zł, 

na pierwszy etap inwestycji związanej z budynkiem "Zgoda" w Rypinie na poprawę 

infrastruktury, kanalizacji, wodociągów, a także miejsc parkingowych tuż za budynkiem. 

Kolejna informacja z Urzędu Wojewódzkiego dotyczy otrzymanego dofinansowania w 

wysokości 80% na przebudowę przejścia dla pieszych w Radzynku, a także przebudowę 

przejścia dla pieszych ul. Sportowej, a także przebudowę chodników na ul. Młyńskiej, 

- została podpisana umowa i firma rozpoczęła prace związane z przebudową drogi 

powiatowej Puszcza Miejska - Skrwilno na odcinku Puszcza Miejska - Skudzawy. Koszt całej 

inwestycji to ponad 2.500.000,00 zł z 50% dofinasowaniem z budżetu państwa, czyli w 

kwocie 360.000,00 zł oraz z Gminy Skrwilno 169.000,00 zł, z Gminy Rypin, pozostała część 

z budżetu Powiatu Rypińskiego w wysokości 60% tej kwoty, czyli 795.000,000 zł. 

- w minioną sobotę Starosta uczestniczył w uroczystościach zorganizowanych przez Polski 

Związek Emerytów, Rencistów i Inwalidów z okazji Dnia Seniora, 

- w dniu wczorajszym zostały oddane do użytku schody zewnętrzne do budynku Zespołu 
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Szkół nr 2 w tym sześć podjazdów dla osób niepełnosprawnych, 

- Pan Piotr Makowski reprezentował Radę Powiatu i Zarząd w uroczystościach nadania 

imienia Ziemi Dobrzyńskiej, a także nadania sztandaru w Okalewie, 

- została wyłoniona firma PRD Lipno, która będzie remontowała drogę w Trąbinie. Całkowity 

koszt inwestycji wynosi 625.000 zł z 50% dofinasowaniem z budżetu państwa. Pozostała 

część kwoty została rozdzielona po 50%, czyli Powiat Rypiński i Gmina Brzuze 50% dokłada 

do tej inwestycji.  

Starosta poinformował, że pozyskane środki finansowe, które trafiły do budżetu Powiatu 

Rypińskiego w ciągu tej pięcioletniej kadencji przekroczyły kwotę 100.000.000,00 zł, a w 

przypadku przekroczenia budżetu ponad 100.000.000,00 zł będzie musiał zostać zatrudniony 

audytor.  

 

Ad. 6 

       Wiceprzewodniczący Rady Powiatu zapytał: czy ktoś chciałby zabrać głos w punkcie 

wolne wnioski, oświadczenia i informacje? 

Radny Rafał Zglinicki poprosił o krótką informację dotyczącą uchwały Zarządu Powiatu w 

Rypinie z dnia 20 września 2023 r. w  sprawie wyrażenia zgody na rozwiązanie stosunku 

pracy z Kierownikiem Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie. Czy rzeczywiście Pani 

Katarzyna Bilicka złożyła rezygnację z pracy? 

Pan Jarosław Sochacki Starosta Rypiński poinformował, że Pani Katarzyna Bilicka po długim 

namyśle zrezygnowała z pracy. W miesiącu lipcu obroniła magistra psychologii i przeszła do 

pracy w szkole, więc na tę chwilę pełniącą obowiązki jest Pani Joanna Drozdowska.  

 

Nikt więcej nie zgłosił wolnych wniosków, oświadczeń i informacji. 

 

Ad. 7 

        Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Maciej Grzybowski podziękował za udział w sesji i 

zamknął obrady LXIV sesji. 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

Zakończenie obrad LXIV sesji Rady - godz. 14.30 

 

Pełna treść wystąpień dostępna jest na nagraniu umieszczonym na stronie internetowej 

Starostwa Powiatowego w Rypinie w zakładce Strefa Cyfrowego Urzędu oraz w Biuletynie 

Informacji Publicznej Starostwa. 

                 

                                      Wiceprzewodniczący Rady 

  

                                                                   Maciej Grzybowski 

 
Protokołowała: 

Anna Zaborowska 

 

Załączniki: 

1. Lista obecności. 

2. Lista zaproszonych gości. 

3. Wyniki głosowań. 

4. Sprawozdania Przewodniczącego Zarządu Powiatu w Rypinie z prac Zarządu w 

okresie międzysesyjnym. 


